
VODOVODY A KANALIZACE 

Kubišova 1172, 674 01  Třebíč 
 

 

Z Á P I S  
ze zasedání 34. Valné hromady svazku VODOVODY A KANALIZACE 

konaného dne 10. 4. 2015 
 

Přítomni: V řádném termínu počet obcí – 55 (119 hlasů) – nebylo přítomno více než 62 obcí 
(nesplněna podmínka více než 50 % členů, tj. 62 obcí) – ZASEDÁNÍ UKONČENO. 

V náhradním termínu počet obcí – 73, počet hlasů 138 – VH usnášeníschopná 
(v průběhu zasedání Valné hromady dorazili další zástupci členských obcí a konečný 
počet činil 76 obcí se 141 hlasy). 

 
Hosté: Ing. Hedbávný, Ing. Kašková, Ing. Šedová, p. Urbánek, – VAS, a. s., div. Třebíč, Iva Černá – 
EM - VAK s.r.o., Věra Bartuňková - DR, Ing. Jaroslav Mojžíš - DR, MVDr. Pavel Heřman - Třebíč, 
Petr Chňoupek – Horácké noviny 

Program Valné hromady:  

1. Zpráva Dozorčí rady o výsledcích kontrolní činnosti za rok 2014 

2. Zpráva Představenstva o hospodaření svazku za rok 2014 
2.1. Plnění investic 2014 
2.2. Plnění rozpočtu 2014 

3. Závěrečný účet 2014 
3.1. Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření svazku za rok 2014 
3.2. Vyjádření Dozorčí rady k Závěrečnému účtu za rok 2014 
3.3. Usnesení VH z projednání Závěrečného účtu za rok 2014 

4. Návrh rozpočtu svazku na rok 2015  
4.1. Plán investic 2015 
4.2. Příspěvky obcí na investice 
4.3. Rozpočet svazku 

5. Aktualizace střednědobého investičního plánu 

6. Rozpočtový výhled 2016 – 2020 

7. Aktualizace PFO 

8. Změna stanov 

9. Vstup a výstup obcí do a ze svazku 

10. Volba nových členů Představenstva a Dozorčí rady svazku 

11. Různé 
 
A) Přivítání členů a hostů 

Předsedající Valné hromadě MVDr. Pavel Heřman přivítal hosty a členy svazkových obcí. 
Konstatoval, že Valná hromada je usnášeníschopná a seznámil přítomné s programem. 
 
B) Schválení programu jednání 

Zapisovatel: Ing. Karel Busta 

Skrutátoři: Ing. Jaroslav Mojžíš 
Ing. Jiří Bechný 



 

HLASOVÁNÍ Pro Proti Zdržel se 

Program jednání Valné hromady 138 0 0 

Ověřovatelé zápisu: Petra Jílková, Rešice 

 Zdeněk Voltr, Výčapy 
138 0 0 

 
1. Zpráva Dozorčí rady o výsledcích kontrolní činnosti za rok 2014 

Zprávu přednesl předseda DR Ing. Petr Novotný. Zpráva je přílohou tohoto zápisu. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku bere na vědomí zprávu Dozorčí rady. 138 0 0 

2. Zpráva Představenstva o hospodaření svazku za rok 2014 

Zprávu předložil Ing. Nedvědický 

Před projednáním tohoto bodu dorazili zástupci obcí Lesonice a Petrovice, počet hlasů se tedy 
navýšil na 140. 

2.1. Plnění investic za rok 2014 

Položka 
Plán 2014 
v tis. Kč 

Skutečnost 2014 
v tis. Kč  

Poznámka 

Celkem dotace a 
půjčky 

306 159 202 714 Rokytnicko, Litohoř, Heraltice 
v nižším objemu, přesun na rok 
2015. Nezahájené stavby ČOV Třebíč 
a Odkanalizování m.č. Třebíč 

Celkem podíl obcí 26 987 21 080 Posunuté termíny realizace 

Celkem svazek  79 734 53 441  

2.2. Plnění rozpočtu 2014 

Položka 
Plán 2014 
v Kč 

Skutečnost 2014  
v Kč 

Poznámka 

Příjmy celkem 246 846 469 301 181 052  

Výdaje celkem 309 318 628 290 225 087  

Financování celkem  62 472 159 - 10 955 965  

Plněním rozpočtu roku 2014 se zabývalo Představenstvo svazku již na zasedání dne 2. 3. 2015 
a na zasedání dne 16. 3. 2015 jej odsouhlasilo. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku bere na vědomí zprávu Představenstva 

svazku o plnění investic a rozpočtu 2014. 
140 0 0 

 



3. Závěrečný účet 2014 

3.1. Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření svazku za rok 2014 

Zprávu předložil Ing. Nedvědický 

Přezkoumání hospodaření svazku za období 1. 1. 2014 až 31. 12. 2014 provedla auditorská firma 
HB Auditing s.r.o. Žďár nad Sázavou. Kontrola proběhla ve dvou etapách v prosinci 2014 a únoru 
2015. Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření byla vyhotovená dne 13. 2. 2015 a byla 
poskytnuta všem členským obcím. 

V závěru zprávy auditora se konstatuje: 

Při přezkoumání hospodaření svazku VODOVODY A KANALIZACE za rok 2014 nebyly zjištěny 
chyby a nedostatky, které by byly svojí povahou nedostatky podle § 10 odst. 3 písm. b) a c) 
zákona č. 420/2004 Sb. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku bere na vědomí zprávu 

Představenstva svazku o výsledku přezkoumání 

za rok 2014. 

140 0 0 

3.2. Vyjádření Dozorčí rady k Závěrečnému účtu za rok 2014 

Vyjádření předložil předseda DR Ing. Petr Novotný. Dozorčí rada svazku doporučila Představenstvu 

předložit Valné hromadě svazku Závěrečný účet ke schválení. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku bere na vědomí zprávu Dozorčí rady 

svazku k Závěrečnému účtu za rok 2014. 
140 0 0 

3.3. Usnesení VH z projednání Závěrečného účtu za rok 2014 

Závěrečný účet za rok 2014 byl vypracován 27. 2. 2015. 

Představenstvo svazku Závěrečný účet projednalo na zasedání dne 16. 3. 2015 a doporučilo Valné 
hromadě svazku VAK schválit Závěrečný účet za rok 2014 bez výhrad. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku na základě projednání schvaluje 

Závěrečný účet svazku za rok 2014 bez výhrad. 
140 0 0 

4. Návrh rozpočtu svazku na rok 2015 

4.1. Plán investic na rok 2015 

Zprávu předkládá Ing. Nedvědický.  

Návrh rozpočtu svazku je tradičně členěný na Plán investic a na předpokládané příspěvky obcí. 
Investice obsahují 57 položek, které představují stavby ukončené, u nichž není uzavřené 



financování (nejsou vyplacené dotace v plné výši, splácejí se úvěry, obce poskytují dle splátkového 
kalendáře finanční příspěvky), dále stavby realizované a stavby připravované. Rovněž stavby, 
u nichž je investorem obec a svazek se spolupodílí. 

Položka Plán 2015 v tis. Kč Poznámka 

Celkem dotace a půjčky 496 226  

Celkem podíl obcí 32 784  

Celkem svazek  168 607  

Představenstvo svazku projednalo návrh Plánu investic na rok 2015 na zasedání dne 16. 3. 2015 
a doporučuje Valné hromadě svazku schválit Plán investic na rok 2015. 

Při projednávání tohoto materiálu se vzdálil zástupce města Moravského Krumlov Mgr. Třetina. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku schvaluje Plán investic na rok 2015. 126 0 8 

4.2. Příspěvky obcí na investice 

Zprávu předkládá Ing. Nedvědický. 

Všechny členské obce, u nichž se realizuje investiční výstavba nebo je v přípravné fázi, jsou 
zahrnuté v tomto materiálu. U těch, kde je jasné financování a výše dotace, jsou uzavřené smlouvy 
o příspěvku. V ostatních případech se jedná o odhad předpokládaných nákladů a plánovaný 
harmonogram financování v jednotlivých letech.  

Představenstvo svazku projednalo návrh Plánu investičních příspěvků obcí na zasedání dne 
16. 03. 2015 a doporučuje Valné hromadě svazku schválit Plán investičních příspěvků obcí. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH schvaluje Plán investičních příspěvků obcí. 126 0 8 

4.3. Rozpočet svazku 

Zprávu předkládá Ing. Nedvědický. 

Návrhem rozpočtu se Představenstvo svazku zabývalo na svém zasedání dne 02. 03. 2015 

a po projednání dne 16. 03. 2014 jej Valné hromadě svazku doporučuje ke schválení. 

Položka Návrh v Kč bez DPH 

PŘÍJMY CELKEM 235 870 502 

VÝDAJE CELKEM 277 333 208 

Změna stavu krátkodobých prostředků na BÚ 70 620 408 

Uhrazené splátky dlouhodobých přijatých půjčených prostředků -29 157 702 

FINANCOVÁNÍ CELKEM 41 462 706 

 

Přijaté usnesení: 



USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku schvaluje rozpočet svazku na rok 

2015. 
134 0 0 

5. Aktualizace střednědobého investičního plánu 

Zprávu předkládá Ing. Nedvědický. 

Střednědobý plán obsahuje stavby, které se realizují, nově v letošním roce zahajované a dále 

projekčně připravované, vše s výhledem do roku 2025. Jedná se o 28 položek u vodovodů a 56 

u kanalizací a ČOV. 

Představenstvo svazku projednalo návrh Aktualizace střednědobého investičního plánu 

na zasedání dne 16. 03. 2015 a doporučuje Valné hromadě svazku tento materiál schválit. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku schvaluje aktualizaci střednědobého 

investičního plánu svazku do roku 2025. 
134 0 0 

6. Rozpočtový výhled 

Zprávu předkládá Ing. Nedvědický. 

Rozpočtový výhled je zpracovaný na období let 2016 – 2020. 

Představenstvo svazku projednalo návrh Rozpočtového výhledu na zasedání dne 16. 03. 2015 

a doporučuje Valné hromadě svazku tento materiál schválit. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku schvaluje Rozpočtový výhled na roky 

2016 – 2020. 
134 0 0 

7. Aktualizace PFO 

Před projednáním tohoto bodu dorazil zástupce obce Jamolice a na zasedání se vrátil zástupce 

Moravského Krumlova, Mgr. Třetina. Počet hlasů se navýšil na 141. 

Zákon o vodovodech a kanalizacích č. 274/2001 Sb. ukládá vlastníkům vodovodů a kanalizací 

povinnost zpracovat a realizovat plán financování obnovy vodovodů a kanalizací (dále jen PFO) 

v rozsahu a podle pravidel stanovených v příloze č. 18 prováděcí vyhlášky č. 428/2001 Sb. 

v platném znění. PFO se zpracovává na období nejméně 10 kalendářních let a aktualizuje se 

nejpozději po 5 letech od jeho posledního zpracování. Každá provedená aktualizace je nedílnou 

součástí původního PFO. 

Podle výše uvedených legislativních požadavků byl v říjnu 2008 PFO zpracován a následně Valnou 

hromadou svazku schválen dne 24. 10. 2008. V souladu s §13a prováděcí vyhlášky č. 428/2001 Sb. 



k zákonu o vodovodech a kanalizacích byla v listopadu 2013 provedena aktualizace č. 1, kterou 

Valná hromada svazku schválila dne 4. 4. 2014. 

Z důvodu rozsáhlých investic svazku a s tím souvisejícím upřesněním rozsahu majetku byl ve vazbě 

na rozpočtový výhled svazku na období 2015 - 2024 zpracován v březnu 2015 návrh aktualizace 

PFO č. 2. Návrh aktualizace č. 2 obsahuje tři následující možné varianty PFO vodovodů a kanalizací: 

 Varianta č. 1 (priorita obnova, bez investic) 

 Varianta č. 2 (priorita investic, minimální obnova) 

 Varianta č. 3 (kompromis obnova/investice) 

Představenstvo svazku na zasedání dne 16. 3 2015 projednalo uvedený materiál a doporučuje 

VH svazku schválit PFO, který vychází z varianty č. 3 (kompromis obnova/investice).  

Diskuse: 

p. Urbánek - Předín: Je navržená varianta č. 3 zpracována v návaznosti na cenu vodného 

a stočného? Bude nutné při schválení této varianty zdražovat vodné a stočné? Jak proběhlo 

jednání na SFŽP ČR ohledně růstu cen vodného a stočného? Bude svazek nadále finančně 

podporovat investiční akce i v menších obcích - reakce na článek z Horáckých novin.  

MVDr. Heřman – Varianta č. 3 zahrnuje cenu vodného a stočného dle aktuálně platných podmínek 

způsobu stanovení cen vodného a stočného, nynější meziroční nárůst ceny je stanoven na úrovni 

2 % nad inflaci. Po jednáních se SFŽP ČR se podařilo snížit tuto úroveň z původních 5 % nad inflaci 

na nynější 2 % nad inflaci. Jednání však nadále probíhají a je snaha docílit toho, aby se cena 

vodného a stočného dále nezvyšovala. V takovém případě, je však základní podmínkou SFŽP ČR 

a MŽP prokázání dostatečné tvorby příjmů a výše finančních zdrojů pro správu a obnovu 

vodohospodářské infrastruktury ze strany svazku. Článek v Horáckých novinách nebyl iniciativou 

Představenstva svazku. 

Ing. Bařinka – Zúčastnil se jednání na MŽP a SFŽP. Zástupci svazku poukazovali na zásadní změnu, 

tím je změna vlastníka VAS a.s., nyní jsou 100% vlastníkem obce a města. V závislosti na této 

změně byl na konferenci v Moravských Budějovicích zástupcům svazku přislíben individuální 

přístup ze strany SFŽP ČR a MŽP. MŽP požaduje prokázání dostatečné výše vlastních zdrojů pro 

správu a obnovu vodohospodářské infrastruktury ze strany svazku, což bude prioritní úkol nového 

Představenstva svazku. Snahou bude cenu vodného a stočného nezvyšovat, nebo pokud ano, tak 

minimálně. Zdražování vodného a stočného jde ruku v ruce se stále klesající spotřebou pitné vody. 

V případě, že bude Ing. Bařinka členem nového Představenstva svazku, bude prosazovat, aby se 

u každé nové investice zjistil nejprve její ekonomický přínos a návratnost a na základě tohoto 

posouzení by se následně rozhodlo, zda se investice uskuteční nebo nikoli. 

p. Urbánek - Předín: Je jasné, že na malých obcích, kde jsou rodinné domy a většina z nich s vlastní 

studnou, bude menší odběr vody než ve velkých městech, kde odběr zvyšují obyvatelé panelových 

domů, kteří jinou možnost, jak se dostat k pitné vodě nemají. 

Bude i nadále existovat solidarita svazku u malých obcí, resp. solidarita měst s menšími obcemi? 

Bylo by dobré vytvořit materiál pro veřejnost, který by byl jakousi osvětou o cenotvorbě vody 

a vlastní ceně vody podobně, jako tomu je nyní u odpadového hospodářství. Cena vody není tak 

vysoká v porovnání s ostatními energiemi, ale jednou se za ni bude platit zlatem. 



Ing. Bařinka: V případě, že svazek bude pokračovat v aktuálně nastavené investiční politice, 

to znamená využívání finančních prostředků z dotací k realizaci nových investic, bude docházet 

také ke zvyšování ceny vodného a stočného, to je dané. 

p. Souček – Rudíkov: Dle podmínek uvedených ve smlouvách o poskytnutí podpory ze SFŽP ČR 

a aktuálně nastavených finančních analýz, je nutné cenu vodného a stočného navyšovat. Na 

základě čeho se Ing. Bařinka domnívá, že je možné cenu nezvyšovat? 

Ing. Bařinka: Na MŽP a SFŽP je nutné předložit podklady prokazující dostatečnou tvorbu příjmů 

a výši finančních zdrojů pro správu a obnovu vodohospodářské infrastruktury ze strany svazku. Na 

základě těchto podkladů budou dále pokračovat jednání na SFŽP. 

Ing. Malach – Březník: Která varianta PFO nejvíce koresponduje s Plánem investic svazku? 

MVDr. Heřman: Varianta číslo 3 vychází z již schválených materiálů na VH a tedy i z Plánu investic 

svazku. Jedná se o variantu, která zohledňuje jak výstavbu nových investic, tak obnovu 

a rekonstrukce stávajícího majetku. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku schvaluje aktualizaci Plánu 

financování obnovy vodovodů a kanalizací 

2015 – 2019, s výhledem 2020 - 2024. 

135 0 6 

8. Změna stanov 

Na zasedání Představenstva svazku dne 16. 3. 2015 vzešla připomínka k nepřesnostem 

ve stanovách svazku, a to u kompetencí Valné hromady a Představenstva svazku pro delegování 

osob do orgánů obchodních společností, v nichž má svazek majetkovou či jinou účast. Aktualizace 

STANOV svazku byla konzultována s Krajským úřadem Kraje Vysočina, oddělení ostatních správních 

činností, který doporučil další úpravy v návrhu vyznačené. 

Na zasedání před touto Valnou hromadou vzešel návrh na úpravu počtu členů Představenstva, 

z aktuálních 8 členů, na nově navrhovaných 9 členů. 

Dále budou stanovy svazku doplněny v čl. VII bod 5, kde dojde ke zkrácení čekací lhůty z 30 na 15 

minut. V bodě 7 téhož článku dojde k doplnění následujícího textu – Počet obyvatel vychází 

z podkladů ČSÚ o počtu trvale žijících obyvatel obce, a to k datu 1. ledna aktuálního roku. 

Výše navržené úpravy byly navrženy zástupci měst a obcí přímo na zasedání VH. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku schvaluje změnu STANOV svazku dle 

předloženého návrhu. 
141 0 0 

9. Vstup a výstup obcí do a ze svazku. 

Nebyly podány žádné žádosti ke vstupu nebo výstupu obce/města do nebo ze svazku. 



10. Volba nových členů Představenstva a Dozorčí rady svazku 

Na základě ust. Čl. VII. odst. 8 stanov dobrovolného svazku obcí VODOVODY A KANALIZACE přísluší 

Valné hromadě na prvním zasedání po volbách do zastupitelstva obcí volit nové členy 

Představenstva, Dozorčí rady a dále předsedu Dozorčí rady. 

MVDr. Heřman oznámil, že stávajícím členům Představenstva a Dozorčí rady zaniká mandát 

zvolením nových členů Představenstva a Dozorčí rady a požádal Valnou hromadu o návrhy 

kandidátů do Představenstva a Dozorčí rady svazku. 

10.1. Volba nových členů Představenstva svazku 

Z návrhů přítomných zástupců členských měst a obcí vzešli tito kandidáti na členy Představenstva: 

 Ing. Pavel Janata 

 Ing. Vlastimil Bařinka 

 Mgr. Tomáš Třetina 

 Ing. Jan Kotačka 

 Ing. Jaroslav Soukup 

 Antonín Mlynář 

 Jan Havlena 

 Milan Doubek 

 Čestmír Linhart 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku schvaluje devítičlenné 

Představenstvo svazku ve složení: 

Ing. Pavel Janata 

Ing. Vlastimil Bařinka 

Mgr. Tomáš Třetina 

Ing. Jan Kotačka 

Ing. Jaroslav Soukup 

Antonín Mlynář 

Jan Havlena 

Milan Doubek 

Čestmír Linhart 

141 0 0 

 



10.2. Volba nových členů Dozorčí rady svazku 

Z návrhů přítomných zástupců členských měst a obcí vzešli tito kandidáti na členy Dozorčí rady: 

 Lenka Hůlková 

 Miroslav Křišťál 

 Ing. Petr Novotný 

 Hana Bustová 

Na základě ust. Čl. IX. odst. 5 stanov dobrovolného svazku obcí VODOVODY A KANALIZACE má 

Dozorčí rada 3 členy. Vzhledem k této skutečnosti a počtu navržených kandidátů došlo k hlasování 

u každého navrženého kandidáta zvlášť, a to v takovém pořadí v jakém byli navrženi. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku schvaluje tyto členy Dozorčí rady:    

Lenka Hůlková 109 0 32 

Miroslav Křišťál 132 0 9 

Ing. Petr Novotný 140 0 1 

Po schválení a naplnění stanoveného počtu členů Dozorčí rady bylo hlasování ukončeno. 
Předsedající Valné hromadě MVDr. Heřman požádal Valnou hromadu o návrh kandidáta 
na předsedu Dozorčí rady. 

Na předsedu Dozorčí rady byl na základě předchozích zkušeností v této funkci navržen Ing. Petr 
Novotný. Jiný protinávrh nebyl podán. 

Přijaté usnesení: 

USNESENÍ Pro Proti Zdržel se 

VH svazku jmenuje předsedou Dozorčí rady 

svazku Ing. Petra Novotného. 
133 0 8 

11. Různé 

Žádné další návrhy na doplnění programu nebyly podány.



 






